
  

Setkání s regionalisty Jihomoravského kraje  

Datum konání: 8. listopadu 2024 

Místo konání: Krajský úřad Jihomoravského kraje, Žerotínovo náměstí 3, 602 00 Brno 

1. Realizace strategických projektů ORP na programové období 2021+ 

Zástupci vybraných obcí s rozšířenou působností představili své klíčové projekty a priority 

rozvoje svého města a zázemí. 

František Kubeš (Brno) informoval účastníky o schválení strategických projektů Radou města 

Brna a o webu „Co bude, Brno?“, kde lze nalézt významné projekty města. Brno dále 

organizuje pravidelná setkávání s projektovými manažery, zpracovává Strategii rozvoje Brna, 

podílí se na realizaci Regionální inovační strategie a koordinuje rozvoj Brněnské metropolitní 

oblasti.  

Marek Štefan (Blansko) informoval o klíčovém projektu parkovacího domu u nádraží, díky 

kterému dojde k nárůstu počtu parkovacích míst o 150. Mezi další priority patří rozvoj 

cyklostezek, aktuálně Jantarové stezky, na jejíž realizaci spolupracuje Jihomoravský kraj, 

revitalizace průmyslové zóny Vojánky a nový krytý bazén na Sportovním ostrově Ludvíka 

Daňka. 

Andrea Prajsová (Boskovice) informovala o probíhajícím zpracování Koncepce rozvoje 

dopravy města Boskovice a klíčových plánovaných projektech, mezi které patří rekonstrukce 

ulice Lidická, přesun Střediska volného času do bývalého skladu civilní obrany, rekonstrukce 

parku u Zámeckého skleníku a zkapacitnění Boskovického potoka. 

Dalibor Novák (Hodonín) uvedl, že stále řeší a realizují desítky dílčích projektů v souvislosti 

s tornádem v roce 2021. Dále informoval o Strategii rozvoje dopravy města Hodonín v rámci 

Plánu udržitelné městské mobility, která identifikuje jako klíčovou prioritu výstavbu dálnice 

D55. Mezi další klíčové projekty patří rozšíření Baťova kanálu a vznik rekreačního přístavu 

Hodonín pro 80 plavidel, dostupné nájemní bydlení a velkokapacitní parkoviště u Nemocnice 

TGM Hodonín.  

Veronika Kolínková (Hustopeče) informovala o ukončeném projektu opravy historické budovy 

Střelnice a probíhající rekonstrukci chodníků a místních komunikací za účelem zajištění 

bezbariérovosti a většího ozelenění. Dále mezi priority patří i rozvoj cyklostezek mezi obcemi 

https://cobude.brno.cz/


  

mimo silniční komunikace. V územně-plánovací dokumentaci se již začíná zahrnovat projekt 

výstavby VRT. 

Karina Kiesslingová (Kuřim) představila ukončený projekt nového dopravního terminálu 

u vlakového a autobusového nádraží a přípravu projektu navazujícího parkovacího domu. 

Dále informovala o projektech výstavby cyklostezky Kuřim – Medlánky a rekonstrukci atletické 

části Městského stadionu Kuřim, denního stacionáře, revitalizaci zámeckého parku a bytového 

domu. Dále vznesla podnět na chybějící dotační příležitosti zaměřené na veřejná prostranství. 

Na podnět reagoval Tomáš Jurčeka (SFPI) a informoval o plánovaných změnách 

v podmínkách výzvy ITI na veřejná prostranství. 

Vojtěch Kocáb (Moravský Krumlov) informoval o probíhající architektonické soutěži Sídliště, 

která je momentálně ve fázi přípravy veřejného projednání a následné přípravy územní studie. 

Dále město plánuje výstavbu startovacích bytů v bývalém hotelu. Významným tématem je 

i dostavba Jaderné elektrárny Dukovany, která se dotkne rozvoje celého Moravskokrumlovska 

zvláště z důvodu budování související infrastruktury, jako příklad byl uveden obchvat Jamolic.  

Hana Mlýnková a Ivana Kohútová (Pohořelice) představily projekt na rekonstrukci hotelu na 

komunitní centrum. Dále informovaly o připravovaném projektu spádové mateřské školy 

s 10 třídami, který je klíčový vzhledem k intenzivnímu nárůstu počtu obyvatel a související 

dostavbě jaderné elektrárny Dukovany. Jako další klíčové priority a projekty uvedly 

zkapacitnění ZŠ, nájemní bydlení a rozvoj terénních sociálních služeb.   

Jan Cech (Znojmo) uvedl, že klíčovým problémem Znojma je doprava, zvláště pak 

problematika dostavby obchvatu. Představil připravované projekty odstavného parkoviště 

u vlakového nádraží a v lokalitě Malá Amerika. Jako priority dále uvedl i rozvoj hvězdicovité 

cyklistické infrastruktury, plánovanou revitalizaci městské památkové rezervace a dlouhodobě 

diskutovaný projekt výstavby nového pavilonu u Domova pro seniory U Lesíka. Dále 

informoval o úspěšné realizaci projektu Podnikni to!   

František Kubeš (Brno) na závěr bloku doplnil podnět na rozšíření projektu Podnikni to! do 

území a nabídl účastníkům rozšíření spolupráce a komunikace ve sdílení praxe v projektovém 

řízení a plánování rozvoje.  

Dostupné nájemní bydlení  

Tomáš Jurčeka (SFPI) představil účastníkům aktuální a plánované dotační a úvěrově-dotační 

programy zaměřené na rozvoj a podporu dostupného bydlení. Informoval účastníky o přípravě 

dotačního titulu na podporu rozvoje v souvislosti s dostavbou Jaderné elektrárny Dukovany, 



  

který má mít univerzální zacílení, a o plánovaném dotačním programu na projektovou přípravu 

zaměřenou na hospodářsky a sociálně ohrožená území.  

Dále byl blíže představen dotační program Dostupné nájemní bydlení. Průměrná výše 

požadované dotace je 70 mil. Kč, celková alokace na dotační program je pak 7 mld. Kč.  

Na závěr účastníkům nabídl spolupráci a možnost konzultací při přípravě projektů.  

Databáze investičních příležitostí, přínosy coworkingů pro municipality, 

smart city projekt PilotInnCities 

Dominik Gřešák (CzechInvest) představil účastníkům novou databázi investičních příležitostí, 

která nahrazuje původní databázi brownfieldů a podnikatelských nemovitostí. Vstup do 

databáze je volně přístupný.  

Dále informoval o projektu Pilot-based Innovation Ecosystems for Smart Cities, který je 

zaměřen na podporu implementace chytrých řešení pro města a obce. Do projektu je zapojeno 

11 partnerů ze 6 zemí.  

Na závěr představil přínosy coworkingových center a podnikatelských inkubátorů a nabídl 

účastníkům setkání konzultace ohledně realizace coworkingových center a podnikatelských 

inkubátorů. 

KAP JMK a související projekty  

Klimatický akční plán Jihomoravského kraje představil Adam Gajdoš (JINAG). Účastníky 

seznámil se základními informacemi o koncepci, procesu vzniku, zjištěných datech 

a kompetencích kraje. Účastníky dále informoval o prioritách koncepce: 

• Energetika, 

• Mobilita, 

• Cirkulární ekonomika, 

• Krajina, 

• Sídla, 

• Osvěta a participace, 

a uvedl plánované aktivity vedoucí k realizaci opatření identifikovaných v koncepci. 



  

Datový portál data.jmk a Aktualizace Koncepce rozvoje cyklistiky JMK 

2030 

Lucie Bravencová (Jihomoravský kraj) představila účastníkům nový datový portál 

Jihomoravského kraje data.jmk, důvody jeho vzniku a obsah. Ze strany měst a obcí jsou vítány 

podněty a připomínky.  

Vojtěch Kubík (Jihomoravský kraj) informoval účastníky o plánované aktualizace Koncepce 

rozvoje cyklistiky, představil podporu Jihomoravského kraje na činnosti tzv. cyklokoordinátorů 

a mapu staveb cyklistické infrastruktury. 

Diskuse a návrhy témat pro rozvoj území 

Během diskuse informoval Tomáš Jurčeka (SFPI) o potenciálním dotačním programu 

zaměřeném na coworkingová centra z OP TAK a vznesl podnět na účastníky, aby v případě 

zájmu o toto téma vznášeli dotazy na dotčené instituce.  

Stanislav Bartoš (Kuřim) vznesl dotaz ohledně vyhlášení dotačního programu Podpora 

výstavby domů s byty zvláštního určení. Ivo Minařík (Jihomoravský kraj) uvedl, že vzhledem 

k nedávným volbám ještě není možné vyhlášení programu s jistotou potvrdit, ovšem ze strany 

odboru regionálního rozvoje se s ním počítá. Dotační program bude navíc mírně upraven tak, 

aby navazoval na podmínky dotačního programu od SFPI, který neumožňuje kombinaci 

podpory z více zdrojů. Tomáš Jurčeka (SFPI) doplnil, že se v současnosti pracuje na úpravě 

pravidel, aby byla kombinace zdrojů financování alespoň částečně možná.  

Ivo Minařík (Jihomoravský kraj) dále uvedl, že seminář s představením dotačních příležitostí 

kraje se uskuteční v druhé polovině ledna 2025 v návaznosti na projednání dotačních 

programů novou Radou Jihomoravského kraje. O termínu konání budou zástupci obcí včas 

informováni. 

 

 

https://data.jmk.cz/
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